
 

 
Koordineringsrådet - saksliste 
Føremål: Møte i Koordineringsrådet 
Møtetid: 28.April 2021 kl.  10.00 – 12.00 
Stad: Digitalt møte - virtuelt møterom: 717458 

Deltakarar:  

Namn Tittel  Eining Fråvær 

Arve Varden  Administrerande direktør Helse Førde HF  

Børge Tvedt Klinikkdirektør PHV Helse Førde HF  

Anne Kristin Kleiven Utviklingsdirektør Helse Førde HF  

Evy-Helen Helleseth Fagdirektør Helse Førde HF/ Fagrådet  

Trine Vingsnes Klinikkdirektør MED Helse Førde HF  

Tone Holvik Stadleg leiar NSH Helse Førde HF  

Marte Ulltang Samhandlingssjef Helse Førde  

Ole John Østenstad Kommunedirektør Sunnfjord kommune/ SIS  

Åslaug Krogsæter Kommunedirektør Stad kommune/ Nordfjord  

Håkon Loftheim  Kommunedirektør Askvoll kommune/ HAFS   

Gunn Lerøy Kommunedirektør Lærdal kommune/ Sogn  

Jan Helge Dale  Kommuneoverlege Kinn kommune/ Fagrådet  

Elin Sørbotten Samhandlingskoordinator  Interkommunal samhandlingskoordinator  

Eilif K Berdal Leiar brukarutvalet Felles Brukarutval Sogn og Fjordane  

Gro Indrebø Felles brukarutval Felles Brukarutval Sogn og Fjordane  

Observatørar:    

Linda Svori Assisterande fylkeslege Fylkesmannen i Vestland   

Sjur Lehmann Assisterande fylkeslege spes.h.t. Fylkesmannen Vestland  

Clara Øberg Direktør for tannhelsetenesta Vestland Fylkeskommune   

Frode Kyrkjebø Dagleg leiar KS Sogn og Fjordane    
 

 

Sak nr.  Tema: Tidsrom: Ansvar: 

09/ 2021 Velkommen, godkjenning av innkalling, sakliste og 
referat.  
Aksjonspunkt frå sist møte:   
- Samhandlingsavvik 
- Arbeidsgruppe utviklingsplanen Helse Førde 

10.00 – 
10.10 

Håkon Loftheim, 
kommunedirektør, 
Askvoll kommune 
– leiar 
koordineringsrådet 

10/2021 
 

Orientering om prosjekt Campus Vie  
 

10:10- 
10:30 

Anne Kristin 
Kleiven 

11/2021 Orientering om Vestlandslegen 
 

10:30- 
10:50 

Anne Kristin 
Kleiven 

12/2021 Orientering om at helseføretaka skal ta i mot 
tilvisingar og rettigheitsvurdere for private 
avtalespesialister frå 2021  
 

10:50- 
11:10 

Børge Tvedt 

13/2021 Orientere om status stadleg leiar Lærdal og utlysing 
stilling samhandlingssjef 
 

11:10- 
11:15 

Anne Kristin 
Kleiven 

14/2021 Evt/avslutning 
- Invitasjon til statsforvalter om deltaking til 

neste møte i koordineringsrådet. Innspel til 
saker frå deltakarane.  

- Deltaking av tilsetteorganisasjonane i 

11:15- 
11:30 

Håkon Loftheim 



 
framtidig helsefellesskapsstruktur. (Marte U)  

- Kurs for LIS legar som er legevaktspersonell i 
kommunane har vore utført av 
ambulansetenesta i Helse Førde. 
Statsforvalter har sagt opp avtala med HFD 
og lyst desse kursa ut på anbod. Drøfting i 
møte. (Anne Kristin)  

 

 

Sak 01/2021 Godkjenning av saksliste og referat  

Koordineringsrådet - Referat 
Føremål: Møte i Koordineringsrådet 
Møtetid: 19.Februar 2020 kl.  10.00 – 12.00 
Stad: Digitalt møte - virtuelt møterom: 717458 

Deltakarar:  

Namn Tittel  Eining Fråvær 

Arve Varden  Administrerande direktør Helse Førde HF x 

Tom Guldhav Klinikkdirektør KIR Helse Førde HF x 

Torill Taklo Avdelingssjef PHV Helse Førde HF  

Børge Tvedt Klinikkdirektør PHV Helse Førde HF  

Anne Kristin Kleiven Utviklingsdirektør Helse Førde HF  

Evy-Helen Helleseth Fagdirektør Helse Førde HF/ Fagrådet  

Trine Vingsnes Klinikkdirektør MED Helse Førde HF  

Margun Thue Samhandlingssjef/ stadleg leiar Helse Førde HF  

Marte Ulltang Samhandlingssjef Helse Førde  

Ole John Østenstad Kommunedirektør Sunnfjord kommune/ SIS  

Åslaug Krogsæter Kommunedirektør Stad kommune/ Nordfjord  

Håkon Loftheim  Kommunedirektør Askvoll kommune/ HAFS   

Gunn Lærøy Kommunedirektør Lærdal kommune/ Sogn x 

Jan Helge Dale  Kommuneoverlege Kinn kommune/ Fagrådet  

Elin Sørbotten Samhandlingskoordinator  Interkommunal samhandlingskoordinator  

Eilif K Berdal Leiar brukarutvalet Felles Brukarutval Sogn og Fjordane  

Gro Indrebø Medlem brukarutvalet Felles Brukarutval Sogn og Fjordane  

Observatørar:    

Linda Svori Assisterande fylkeslege Fylkesmannen i Vestland  x 

Clara Øberg Direktør for tannhelsetenesta Vestland Fylkeskommune  x 

Frode Kyrkjebø Dagleg leiar KS Sogn og Fjordane    

 

Sak nr.  Tema: Tidsrom: Ansvar: 

01/ 2021 Velkommen, godkjenning av innkalling, sakliste og 
referat.  
Aksjonspunkt frå sist møte?  
Velkommen til nye medlemmar frå felles brukarutval 

10.00 – 
10.10 

Håkon Loftheim, 
kommunedirektør, 
Askvoll kommune 
– leiar 
koordineringsrådet 

02/2021 
 

Helsefellesskap, 
Gjennomgong av rapport frå arbeidsgruppe.  
Innspel, vidare saksgong.  

10:10- 
10:30  

Margun Thue og 
Marte Ulltang 

03/2021 Samhandlingsavvik  10:30- 
10:50 

Irene B Hoel 

04/2021 Fagnettverk habilitering/rehabilitering 10:50- Maria Ljunglöf 



 
11:00 

05/2021 Årsmelding felles brukarutval 11:00-  
11:10 

Eilif  Berdal 

06/2021 Prosess utviklingsplanen til Helse Førde  11:10- 
11:30 

Marte Ulltang og 
Anne Kristine 
Kleiven 

07/2021 Utvikling i psykisk helsevern under pandemien.  11:30-  
11:50 

Børge Tvedt  

08/2021 Evt/ avslutning 11:50 Håkon Loftheim 

 

 
Sak nr.  Tema: 

01/ 21 Ny kommunal leiar Håkon Loftheim ønskte velkommen og føretok opprop i det fulldigitale 
møtet.  Spesielt velkommen til nye medlemmar frå felles brukarutval. 
 
Innkalling og sakliste godkjend utan merknad. 
Referat godkjend – her kommenterte den nye leiaren i brukarutvalet Eiliv Berdal at han vil 
følgje opp innspel frå forrige leiar om gjeldande praksis iht honorering av digitale møter - elles 
ingen merknad. 

02/21 
 

Samhandlingssjefane i HFD v/Margunn Thue innleia til tema om Helsefellesskap, og orienterte 
om saksutgreiinga og rapporten som var handsama i sak 3/21 i Fagrådet.  Thue løfta spørsmål 
om koordineringsrådet vurderer at arbeidsgruppa har svart ut mandatet i arbeid med å tilrå 
ny helsefellesskapsmodell?  

 Har arbeidsgruppa svart ut mandatet? 
o Etablere framtidig samhandlingsstruktur for helsefellesskapet, vurdert utifrå 

gjeldande struktur og kva som må tilpassast for å ivareta føringar og mål i NHSP 
o Strukturen skal ivareta at brukarar får delta på alle nivå og at fastlegar vert  involverte 

som rådgjevarar i aktuelle prosessar 
o Skissere felles målbilete og ambisjonar på kort og lengre sikt  

 Gir dei tilrådde tiltaka eit godt nok grunnlag for å etablere helsefellesskap i vår region? 

 Korleis skal vi få til ein god forankringsprosess administrativt og politisk i kommunane og i 
helseføretaket? 

 Er det noko de saknar i rapporten eller i arbeidet som er lagt fram? 

 
I si tilbakemelding melder Koordineringsrådet at dei vurderer at arbeidsgruppa har gjeve 
fullgodt svar på mandatet, og anser arbeidet til gruppa som avslutta.  Det vart elles peika på  
verdien av å halde fokus på tidlegare kjende forbetringspunkt.  Dette handlar i hovudsak om 
utfordringar knytta til felles strategisk planlegging, samt vanskar med planlegging og 
gjennomføring av fellesmøter for det politiske og administrative systemet.  Det vart også 
nemd at ein bør vurdere korleis ungdomsråda kan involverast i arbeidet.   
 
Vedtak:  
Koordineringsrådet sluttar seg til tilrådinga frå fagrådsmøtet, og sender saka til dialogmøtet 
for endeleg godkjenning.   
 

 Koordineringsrådet føreslår at dagens samhandlingsstruktur vert endra i tråd med 
føringane i rapporten frå arbeidsgruppa. Ny Helsefellesskapsmodell med 
Partnarskapsmøte, Strategisk samarbeidsutval og Fagleg samarbeidsutval vert 
etablert så raskt som råd.  

 



 

 Partnarane føretek kvalitetssikring i ny gjennomgang av eigne representantar til dei 
ulike  samhandlingsnivåa, og det vert rekruttert representasjon frå felles brukarutval 
og frå fastlegar.   
 

 Kommunedirektørnivået bør vere representert som faste medlemmar av 
partnarskapsmøtet. 

 

 Koordineringsrådet gjev interkommunal samhandlingskoordinator og 
samhandlingssjef HFD eit felles oppdrag med å syte for nødvendige tiltak og endringar 
i høve til gjeldande framtidige struktur.   

 
 
Koordineringsrådet vil gje honnør for tilrettelegginga og forarbeidet som har vore utført av 
arbeidsgruppa.    
 
Vidare framdriftsplan etter handsaming i dialogmøtet: Avtaleverket, inkludert rammeavtalen 
vert tilpassa dei nye strukturane.  I eit overordna perspektiv vektlegg koordineringsrådet at 
det må vere ei kopling mellom det nye læringsnettverket (oppstart mars),dei felles 
samarbeidsprosjekta, ulike kommunedelplanar og utviklingsplanen til Helse Førde. 

03/21 Irene Barmen Hoel presenterte oversikt på fordeling av samhandlingsavvik mellom 
partnarane i 2020.  Sjå eigen presentasjon.  Det vart teke til orde for at her er relativt mange 
alvorlege samhandlingssaker, og det var rådd til at arbeidsgruppa for samhandlingsavvik i det 
vidare jobba målretta med dette. 
 
Vedtak: Koordineringsrådet tek orienteringa til vitande, og ber samhandlingskoordinator 
undersøke årsak til manglande svar frå kommunane på melde avvik. Koordineringsrådet 
ynskjer saka attende med utfyllande informasjon i neste møte. 

04/21 Rådgjevar i koordinerande eining Maria Ljungløf orienterte om Fagnettverk 
habilitering/rehabilitering.  I presentasjonen kom det m.a. fram at Møteplassen skal vere eit 
forum for dei koordinerande einingane for hab. og rehabilitering i kommunane og sjukehusa.  
Tiltaket skal  legge til rette for samhandling innan habiliterings- og rehabiliterings-felta, og 
vere  ein del av samhandlingssystemet for kommunar, spesialisthelsetenesta, 
brukarorganisasjonar og andre relevante samarbeidspartnarar.  Sjå elles eigen presentasjon.   
 
Ljungløf svarte ut spørsmål frå deltakarane, og koordineringsrådet tek orienteringa til vitande. 

05/21 Leiar Eiliv Berdal presenterte kort årsmeldinga frå felles brukarutval. Trass i utfordringar 
knytta til pandemien, har utvalet hatt høg aktivitet gjennom fjoråret.  Medlemmane har 
tilpassa seg den digitale røyndomen på ein god måte, og endring frå fysisk til digital 
møtedeltaking har hatt positiv verknad på rekneskapsresultatet.  Berdal nemde at det likevel 
var eit sterkt ynskje om at medlemmane kan få høve til å ta del i gode fysiske møter framover, 
og avslutta med å takke impliserte partar for eit godt samarbeid i året som er omme. 
Koordineringsrådet tok orienteringa og meldinga til vitande. 

06/21 Utviklingsdirektør Anne Kristin Kleiven informerte om at føretaka i Helse Vest skal utarbeide 
nye utviklingsplanar.  Sjå eigen presentasjon.   
 
Helse Førde sin del av dette arbeidet skal vere avslutta  innan utgangen av 2021.  Kleiven 
presenterte prosessen for den lokale utviklingsplanen, og synte til at eit utkast til planen skal 
sendast på høyring i august.  I etterkant av denne prosessen skal det lagast oversikt over 
innspel, samt at aktuelle innspel vert innarbeidd i planen. samt korleis ivarte samarbeidet 
med kommunane i dette arbeidet.   



 
 
Det vart elles peika på at helseføretaket ser utfordringar i korleis kommunane kan ta del i 
utviklingsarbeidet, og bad om innspel til arbeidet.  Koordineringsrådet vart samstemt i 
fylgjande framlegg til vedtak;  
 
Koordineringsrådet ber om at det vert etablert ei faggruppe på tvers av tenestenivå som skal 
sikre at utviklingsplanen avspeglar forventningar til gjensidig, felles planlegging innan aktuelle 
områder og særlig utvikling av heilheitlege, koordinerte tenester til dei fire gruppene i NHSP. 
 
Interkommunal samhandlingsskoordinator og samhandlingssjef HFD får i oppdrag å 
oppnemne dedikerte medlemmar frå partnarane. 

07/21 Klinikkdirektør Børge Tvedt orienterte om aktuell utvikling i psykisk helsevern under 
pandemien. Sjå eigen presentasjon. Orienteringa vart teken til vitande.  

 

 

 Sak 10/2021 Orientering om prosjekt Campus Vie 
 

Anne Kristin Kleiven orienterer i møte.  
          

 

Helse Førde (HFD) og Høgskulen på Vestlandet (HVL) har sett i gang eit forprosjekt som skal 

vurdere behov for, og tilrå løysingar for felles arealutfordringar i dag og i framtida.  Dette 

skal gje organisasjonane betre høve for samarbeid og ruste begge organisasjonar til å 

gjennomføre forventa oppgåver framover. Til dømes har både HFD og HVL har auka 

forskings- og innovasjonsaktiviteten, og denne skal ytterlegare auke framover i tråd me 

nasjonale føringar.  

HVL førebur ein søknad om å bli universitet med profesjons- og arbeidslivsprofil frå 2023, 

noko som òg vil medføre kompetanse-, areal- og andre infrastrukturbehov knytt til m.a. 

forsking og innovasjon. Ein ønskjer også å vurdere andre partar sine behov i samband med 

forprosjektet, som Universitetet i Bergen og kommunane.  

I tillegg til at Helse Førde og Høgskulen treng areal og annan infrastruktur, har Universitetet i 

Bergen signalisert at dei vil ha auka behov for areal og anna infrastruktur på campusområdet 

ved Førde Sentralsjukehus i samband med ei planlagt realisering av Vestlandslegen.  UIB 

ønskjer her samarbeid med HFD og HVL.  Saman med at HVL blir universitet med profesjons- 

og arbeidslivsprofil vil ein her vere med å etablere eit meir samla og framtidsretta 

helsefagleg universitetscampus.  Det er vidare starta ein dialog mellom HFD, HVL og 

Sunnfjord kommune om utvikling av  HVL Campus Førde og lokalitetar.   

Forprosjektet skal  

 Konkretisere kva som må til for å lukkast. Felles fysiske lokale er eitt av vilkåra. 

Forprosjektet skal gje tilråding om kva aktivitetar som bør vere samlokaliserte.  

Sluttrapporten skal synleggjere alternativ og gje framlegg til løysing på areal, og 



 

synleggjere kva funksjonar, aktivitetar, kva interessentar utanom HVL og HFD som er 

aktuelle, behov, moglege finansieringsmodellar, synergiar og organisering av 

samlokaliseringa og samarbeidet 

 Sjå både på det kortsiktige behovet og løysingar for dette, som dreiar seg om flytting 

frå eksisterande leigde lokale andre plassar i Førde, og eit langsiktig behov og 

aktuelle løsyingar.   

 Koblast tett saman med dei to pågåande prosjekta Nye Førde sjukehus og 

Campusutvikling HVL.  Sistnemde er eit prosjekt initiert av Kunnskapsdepartementet, 

der HVL skal legge ein plan for utvikling av alle dei fem campusane til HVL1.   

Sluttrapport skal leverast november 2021.  

Prosjektgruppe 

Rolle Namn Organisa-sjon Eining Stilling 

Prosjekteigar Anne Kristin Kleiven HFD Stabsområde Utviklingsdirektør 

Prosjektleiar Geir Opseth  HFD Engasjert av Helse Førde  ds 

Prosjekdeltakar Dagrun Kyrkjebø  HVL  Fakultet for helse- og 

sosialvitskap (FHS) 

Viseinstituttleiar 

Prosjektdeltakar Eli Nummedal   HVL Fakultet for ingeniør- og 

naturfag (FIN) 

Assisterande 

instituttleiar 

Prosjektdeltakar Karl-Eric Melander  HVL Avdeling for areal-forvalting, 

drift og utvikling 

Einingsleiar Areal og 

drift i Førde og 

Sogndal 

Prosjektdeltakar Helge Robert Midtbø HFD Drift og eigedom  Klinikkdirektør 

Prosjektdeltakar  Børge Tvedt HFD Psykisk helsevern Klinikkdirektør 

Prosjektdeltakar Guro Vik Kvalsund HFD Fag- og utviklingsavd. (FAU),  

seksjon for kompetanse og 

utdanning 

Seksjonsleiar  

Prosjektdeltakar Guro Mjanger HFD FAU, seksjon forsking og 

innovasjon  

Seksjonsleiar  

Prosjektdeltakar Randi Marie Vallestad HFD  HR-avdeling Tillitsvald 

Prosjektdeltakar  Berit Hornes HFD HR-avdeling Føretakshovud- 

verneombod 

                                                           
1 Utvikling av levande campus var ein viktig del av fusjonsavtalen som leia fram til HVL.  Av  Tildelingsbrev 2021 
frå Kunnskapsdepartementet (KD)  går det fram at HVL skal utarbeide ein campusutviklingsplan (jf. punkt 2.4). 
KD definerer ein campusutviklingsplan slik:  «En campusutviklingsplan er en helhetlig og langsiktig plan for god 
bruk og utvikling av bygg, uteområder og annen infrastruktur som støtter opp om institusjonens faglige og 
strategiske mål. 



 
Prosjektdeltakar Toril Fjørtoft HVL FHS Tillitsvald 

Prosjektdeltakar Irene Aasen Andersen HVL FHS Verneombod 

Observatør Trond Ueland Sunnfjord 

kommune 

Tenesteområde teknisk og 

miljø 

Leiar for næring og 

samfunnsutvikling 

Observatør  Steinar Hunskår Universitetet i 

Bergen 

Medisinsk fakultet Prorektor for utdan-

ning, professor 

Sekretariat Ellen Katrine Bøe    HFD FAU, seksjon for 

kompetanse og udanning 

Seniorrådgjevar  

Sekretariat Hans Jakob Reite HVL FIN Rådgjevar 

Støtteressurs/ 

fasilitator 

Ane Agdestein HFD FAU, seksjon forsking og 

innovasjon 

Rådgjevar 

Støtteressurs/ 

fasilitator 

Liv Stafsnes  HFD Pasientens helseteneste, 

Fag- og utviklingsavdelinga  

Seniorrådgjevar  

Rapporterer til 

(styringsgruppe)  

Samarbeidsforum 

mellom HVL og HFD  

   

Medlem av SF Gunnar Yttri HVL  Rektor 

Medlem av SF Bjørg Kristin Selvik HVL  Prorektor nærregion 

S og Fj. 

Medlem av SF Arve Varden HFD  Adm.dir 

Medlem av SF Randi Skår HVL  Dekan FHS 

Medlem av SF Jens Kristian Fosse HVL  Dekan FIN 

Medlem av SF Anne Kristin Kleiven HFD  Utviklingsdirektør 

Medlem av SF Evy-Helen Helleseth HFD  Fagdirektør 

Medlem av SF Børge Tvedt HFD  Klinikkdirektør 

 

Forslag til vedtak: «Koordineringsrådet tek orienteringa til vitande» 

Sak 11/2021 Orientering om Vestlandslegen 
 

Anne Kristin Kleiven orienterer i møte.  

 

Rapporten «Studieplasser i medisin i Norge – Behov, modeller og muligheter» 

(Grimstadutvalet) som vart lagt fram i 2019, gir råd om at Noreg organiserer seg slik at vi 

sjølv utdannar 80% av dei legane landet har bruk for. For å nå dette målet må det tal 

studieplassar i medisin i Noreg aukast med 440. I dag er det 562 studieplassar i Norge. Det er 

etablert ei interdepartemental arbeidsgruppe som skal greie ut ressursbehovet for å 



 

gjennomføre den tilrådde auken i tal studieplassar i Noreg.  Etablering av studieplassar i 

dette omfanget vil kreve betydelege ressursar både i form av kapital, akademisk kompetanse 

og infrastruktur. 

Alle dei fire universiteta med medisinutdanning har starta opp eller planlegg 

utdanningsmodellar som inneber desentralisering av legeutdanninga. Dette vert gjort både 

for å auke utdanningskapasiteten og fremme rekruttering av legar til heile landet.  Det er 

semje om at det er behov for fleire legar  i Norge, og at vanskane med å rekruttere legar vil 

bli størst i distrikta. 

UiB har starta opp planlegging av studiemodell Vestlandslegen 

https://www.uib.no/vestlandslegen.  Helse Førde er initiert inn i planlegginga av 

studiemodellar. Vestlandslegen inneber ein modell der dei tre første åra skal gjennomførast i 

Bergen, medan dei siste tre åra av utdanninga vert gjennomført i Stavanger, Haugesund eller 

Førde. Her vert utdanninga lagt i tilknyting til sjukehusa og HVL/UiS sine campusar. 

Kommunane vil bli ein viktigare praksis arena for utdanninga og  samarbeid med 

kommunehelsetenesta vil vere viktig. Medisinstudentar frå UiB har i mange år hatt 

praksisperiodar i spesialisthelsetenesta og i primærhelsetenesta på heile Vestlandet.  Det 

nye er at heile siste halvdel av utdanninga vert lagt ut i regionen. Dette inneber bygging av 

eit akademisk miljø i tilknyting til sjukehusa utanom universitetssjukehusa, samarbeid med 

eksisterande høgskule i området og nærare samarbeid med kommunane. 

Vestlandslegen er tenkt som eit kompetanseløft for helsetenesta i heile landsdelen. Det skal 

tilføre helsetenestene i Helse Vest akademisk kompetanse, styrke kvaliteten og 

konkurransekrafta til forskingsmiljøa, betre samarbeidet mellom helseføretaka, og betre 

rekrutteringa i regionen, både i og utanfor sjukehus.  Dette medfører at ressursar og 

kompetanse på heile Vestlandet kan byggast ut og takast i bruk i medisinutdanninga. 

Nokre ekstra studieplassar UiB fekk i 2020 vert nytta til å starte opp med ei gruppe på 20 

studentar som etter dei tre første åra i Bergen skal til Stavanger. Der er det allereie så 

omfattande akademisk kompetanse og infrastruktur at det er gjennomførbart å flytte siste 

del av utdanninga dit frå 2024. Flytting av siste del av utdanninga også til Haugesund og 

Førde føreset ei omfattande planlegging, infrastruktur og kompetansebygging.  

Helse Førde har i høyringa til Grimstaduitvalet støtta konseptet Vestlandslegen. HFD ser det 

som viktig å bidra til å auke andelen av legar utdanna i Noreg generelt og ser især gevinstar 

for helseføretaket i eit slikt samarbeid som Vestlandslegen representerer, ikkje minst i eit 

rekrutteringsperspektiv for både kommunane og spesialist.   

 

Forslag til vedtak: «Koordineringsrådet tek orienteringa til vitande» 

 

 

 

https://www.uib.no/vestlandslegen


 

 

 

 

 

Sak 12/2021 Orientering om at helseføretaka skal ta i mot tilvisingar og 

rettigheitsvurdere for private avtalespesialister frå 2021  
 

Børge Tvedt orienterer i møte.  

 

Notat 
 

Til:       

Koordineringsrådet v/Marte Ulltang 

Frå: 

Børge Tvedt 

 

          

 

Tilvisingsmottak for private avtalespesialister i psykisk helsevern 
 
 
Dei regionale helseføretaka og Legeforeningen og Psykologforeningen har i reviderte nasjonale 
rammeavtalar avtalt at alle tilvisingar innan psykisk helsevern skal sendast til helseføretaka, 
«ein veg inn». Dette inneber at alle tilviste pasientar innan psykisk helsevern skal bli 
rettigheitsvurdert og tildelt pasientrettigheter av helseføretaka. Avtalespesialistane kan berre få 
tildelt pasient som har fått rett til nødvendig helsehjelp av helseføretaket. 
 
Det er etablert regional prosjektgruppe i Helse Vest for å innføre felles tilvisingsmottak for 
føretaka og avtalespesialistane, og det må etablerast lokal arbeidsgruppe i Helse Førde for å 
gjennomføre felles vurdering av tilvisingane til føretak og avtalespesialister. Det er vedteke 
regionalt prosjektdirektiv, med prosjektgruppe og styringsgruppe. 
 
Helse Vest IKT skal etablere teknisk løysing for sending av tilvising og anna elektronisk 
samhandling mellom avtalespesialist helseføretaka.  
 
Det er lagt til grunn følgjande presmiss for prosjektet: 
 

 Alle tilvisingar innanfor psykisk helsevern blir omfatta av den nye ordninga.  

 Avtalespesialistane kan ikkje ta imot pasientar direkte frå fastlegane, eller andre instansar. 

Avtalespesialistane kan berre få tildelt pasientar med ein rettigheit..  

 Samarbeidsavtalen mellom den einskilde avtalespesialist og helseføretaket må bli oppdatert i 

tråd med den nye ordninga.  

 Helseføretaka blir økonomisk ansvarleg for eventuelle fristbrot som oppstår hos 

avtalespesialisten, jf. rammeavtalene § 13 avsnitt syv.  

 
Organisering av lokal arbeidsgruppe i Helse Førde 



 
Helse Førde ønskjer at vurdering av tilvisingar til avtalespesialistar skal gå føre seg i etablert 
vurderingseining ved kvart DPS, som i praksis vil sei at lokal poliklinikk og skal vurdere tilvising 
til avtalespesialister i eige opptaksområde. Helse Vest har gitt tilslutning til at vi kan organisere 
det slik i Helse Førde, trass at ein elles vurderer eit felles tilvisingsmottak i kvart HF. 
 
Ut frå dette er det naturleg med slik organisering. 
 
Arbeidsgruppe: 
Funksjon Namn 
Vurderingsansvarleg ISP dag Asle Kjølaug, leiar for arbeidsgruppe og 

deltek i regional prosjektgruppe 
Vurderingsansvarleg NPS dag Trond Aarre 
Vurderingsansvarleg DPS Dag PSK  
Konsulent- controller DIPS PHV Bjørg Raad 
Representant avtalespesialister – Norsk 
psykologforening 

 

Praksiskonulent?  

 
Arbeidsgruppa skal organisere og operasjonalisere tilvisingsmottak for Helse Førde og 
private avtalespesialister i opptaksområdet i samsvar med regionalt prosjekt og 
prosjektdirektiv. 
 
Lokal arbeidsgruppe rapporterer til direktør Psykisk helsevern i avdelingssjefsmøte. 
 
Forslag til vedtak: «Koordineringsrådet tek orienteringa til vitande» 

 

13/2021 Orientering om status stadleg leiar Lærdal og utlysing stilling 

samhandlingssjef 

 
Muntleg orientering i møte av Anne Kristin Kleiven.  


